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Geachte mevrouw Van der Wal, 

 

Wij hebben kennis genomen van uw brief met kenmerk DGNV/44455363 inzake de natuurcompensatie 
voor de Tweede Maasvlakte, die u ter voorbereiding op het commissiedebat over tuinbouw, visserij en 
biotechnologie van aanstaande donderdag aan de Tweede Kamer heeft gestuurd.  

 

Afgelopen jaar zat u 10 maanden om tafel met de visserijsector, het Havenbedrijf Rotterdam en de 
natuurorganisaties. Alhoewel het niet gelukt is om tot een akkoord te komen zijn we ver gekomen. Over 
veel zaken waren partijen het eens, waaronder het aantal te sluiten hectares binnen en buiten de 
Voordelta. We constateren dat u met het voorgestelde pakket aan maatregelen dichtbij de resultaten 
van dit onderhandelingstraject blijft.  

 

We denken dat er een evenwichtig pakket aan maatregelen ligt dat enerzijds nog ecologisch robuust is, 
en anderzijds rekening houdt met de belangen van de visserij. Daarbij merken wij op dat het 
totaalpakket ecologisch gezien minder ver gaat dan het oorspronkelijke plan van uw ministerie uit 2001. 
Zo is het te sluiten gebied in de Voordelta kleiner dan in het oorspronkelijke plan. Wanneer er hierna 
nóg meer concessies aan het natuurbelang gedaan zouden worden, zou het ecologisch gezien wat ons 
betreft door een ondergrens zakken. Of dit pakket maatregelen voldoende invulling geeft aan de 
verplichte natuurcompensatie zal uiteindelijk beoordeeld worden door de Europese Commissie, zoals u 
zelf ook aangeeft.  

 

Waar wij ons zorgen om maken is het feit dat u geen duidelijke datum noemt waarop de maatregelen in 
werking zullen treden. De natuurcompensatie had volgens de wet al gerealiseerd moeten zijn voor de 
aanleg van de Tweede Maasvlakte, 15 jaar geleden. U besloot vorig jaar al twee keer tot uitstel van de 
uitvoering. Wij gingen daarin mee omdat we hoopten op een akkoord. Van verder uitstel kan echter 
geen sprake zijn.  

 

Hierbij roepen wij u namens zeven natuurorganisaties op om de wettelijke natuurcompensatie voor de 
Tweede Maasvlakte niet nog verder uit te stellen, maar nog deze maand het besluit te nemen dat nodig 
is ter uitvoering van de natuurcompensatie in de Voordelta.  
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Ruim een jaar geleden, in november 2022, bepaalde Rechtbank Midden-Nederland dat de 
natuurcompensatie alsnog moet worden uitgevoerd volgens het oorspronkelijke plan dat al in 2001 door 
lidstaat Nederland bij de Europese Commissie werd ingediend. Dit plan behelsde de aanleg van een 
zeereservaat in de Voordelta, waar de zeebodem extra beschermd zou worden door het beëindigen 
van alle bodemberoerende en overige visserij. Op basis van dit plan verleende de EC in 2003 
toestemming aan Nederland voor de aanleg van de Tweede Maasvlakte. 

 

Omdat wij goed overleg altijd verkiezen boven juridische procedures, hebben wij na deze gerechtelijke 
uitspraak opnieuw aangedrongen op een dialoog met het rijk, Havenbedrijf Rotterdam, de visserijsector 
en de natuurorganisaties. De dialoog heeft 10 maanden geduurd en had tot doel om een oplossing voor 
de natuurcompensatie te vinden, waarbij maximaal rekening gehouden werd met belangen van álle 
betrokkenen. We zijn hierin ver gekomen, maar helaas is het akkoord kort na de verkiezingen gestrand.  

 

De natuurcompensatie zal de visserijsector onvermijdelijk raken, dat was in 2001 al duidelijk toen 
lidstaat Nederland het plan indiende in Brussel. De visserijsector heeft afgelopen 10 maanden alle 
mogelijkheden gehad om tegemoetkoming en financiële compensatie te krijgen, met steun voor deze 
claim vanuit Havenbedrijf en natuurorganisaties. Wij zijn voorstander van tegemoetkoming aan de 
visserij, maar niet door uitstel. Verder uitstel biedt geen oplossing, ook niet voor ondernemers. Het is 
zaak om tot redelijke compensatie te komen, maar ook om duidelijkheid te verschaffen.  

 

Niets doen is evenmin een optie. De natuurcompensatie voor de aanleg van Maasvlakte-II had volgens 
de wet al gerealiseerd moeten zijn voor de aanleg in 2008. Dit is door de rechter bevestigd. Inmiddels 
moet er extra gecompenseerd worden voor dit tijdsverlies van 15 jaar. U erkent dit ook in uw brief.  

 

Indien het besluit nu opnieuw wordt uitgesteld komen we terecht in het oude patroon, waarbij de natuur 
verder achteruit gaat, de compensatieopgave alleen maar verder toeneemt en ondernemers langer in 
onzekerheid zitten. We vragen u om zich te houden aan het gerechtelijk vonnis en te doen wat is 
afgesproken: de onderwaternatuur extra bescherming geven. Nederland heeft behoefte aan een 
betrouwbare overheid die collectieve maatschappelijke en kwetsbare waarden daadwerkelijk 
beschermt. Daarnaast zou ook het laten vervallen van het hoger beroep recht doen aan deze 
betrouwbaarheid. 

 

Concreet vragen we u om ervoor te zorgen dat het definitieve besluit uiterlijk 29 februari aanstaande 
wordt gepubliceerd. Gebeurt dit niet dan zijn de natuurorganisaties helaas genoodzaakt om opnieuw 
juridische stappen te ondernemen. We hopen van harte dat het niet zo ver hoeft te komen.  

 

Mede namens Wereld Natuurfonds, Stichting De Noordzee, Vogelbescherming Nederland, Natuur- en 
Milieufederatie Zuid-Holland, Stichting Duinbehoud en Stichting Het Zuid-Hollands Landschap. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 
 

 

Teo Wams 

directeur Natuurbeheer 

 


